
 
 

ZÁPIS  
Z 6. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MRAČ 

konaného dne 4. 9. 2023 

Přítomni: František Zvolský, Pavel Škvor, Tomáš Kuchta, Jaroslav Platil, Ing. Nikola Kozáková, Mgr. Jiří 
Frantl, Bc. Eliška Bártová, Mgr. Pavlína Žáková Ph.D., Mgr. Kateřina Fumferová 

Omluveni:  2 
Neomluveni: 0  
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
 
Návrh programu 6. zasedání zastupitelstva obce 

1. Návrh na pořízení elektronické úřední desky 
2. Návrh na úpravu rozpočtu obce 
3. Návrh na schválení smlouvy o finanční výpomoci na podporu ekonomických aktivit svazku obcí CHOPOS 
4. Různé 
5. Závěr 
 

1. Zasedání zahájil starosta pan F. Zvolský. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a sdělil, že zastupitelstvo 

je usnášeníschopné. Současně upozornil, že je pořizován audiozáznam pro potřeby zpracování zápisu ze 

zasedání. 

2. Starosta přednesl návrh programu 6. zasedání ZO a zeptal se, zda má někdo jiný návrh, nebo zda chce 
program doplnit.  

 
Doplnění programu nikdo nenavrhl, proto starosta přistoupil k hlasování o celém programu. 

9 hlasů pro 

Návrh byl přijat. Program 6. zasedání ZO byl schválen. 
 
 
1. NÁVRH NA POŘÍZENÍ ELEKTRONICKÉ ÚŘEDNÍ DESKY 

Starosta sdělil, že již delší dobu uvažuje o pořízení elektronické úřední desky, jejich vývoj a cenu sleduje. Po 
zlevnění a zjednodušení ovládání v souvislosti s využitím dotykových obrazovek, které jsou do úředních 
desek montovány se domnívá, že by se deska měla pořídit. Důvodem pořízení je větší obsah 
zveřejňovaných dokumentů a jejich celková dostupnost na fyzické desce a také komfort při jejich 
zveřejňování. V rámci stavebních úprav budovy úřadu bude možno umístit elektronickou desku vedle 
vchodu, zde bude více chráněna před deštěm i slunečním zářením. V současné době jsou na trhu dva 
významní dodavatelé elektronických desek. Jeden z nich byl donedávna výrazně dražší, ale přizpůsobil již 
cenu konkurenci. Obě desky starosta viděl v provozu, mají intuitivní ovládání přes dotykovou obrazovku a na 
dva dotyky se úřední deska zpřístupní. Důležitá je i větší velikost písma než u tištěných dokumentů. Občané 
tak budou mít možnost získání plnohodnotných informací po celý den i z fyzické úřední desky umístěné u 
úřadu. V současné době se cena včetně přípravy, montáže a software pohybuj do 250 tisíc Kč včetně DPH.  
Starosta se zeptal, zda má někdo dotaz.  

Zastupitelka Fumferová – když bude elektronická úřední deska, tak to bude znamenat, že vše, co se vyvěsí, 
bude zůstávat on-line? Informace uvedené na webu obce po měsíci zmizí, občas by bylo fajn, kdyby se daly 
dohledat 



Starosta – zveřejňované dokumenty se po určité době stahují do archivu, kde se dohledá jejich zveřejnění. 
Celý obsah se nenechává kvůli citlivým informacích o občanech. Elektronická úřední deska bude kopírovat 
webové stránky obce, takže se po čase zařadí do archivu. 
Zastupitelka Žáková – podpořila stanovisko zastupitelky Fumferové, dokumenty by měly být déle dostupné, 
všechny dokumenty netrpí ochranou osobních údajů. Bylo by dobře, aby si občané mohli dohledat, co se 
projednávalo v minulosti. 
Pan Hruška - papírová vývěska již nebude? 
Starosta – ta zůstane pro potřeby úřadu, ale nebude osvětlená 
Pan Havrlík – jestli bude obraz desky umístěný na internetu, jestli tam budou informace, které jsou na 
webových stránkách obce 
Starosta – elektronická úřední deska bude kopírovat úřední desku, mohou tam být i celé webové stránky 
Pan Hruška – pokud na tyto displeje svítí sluníčko, tak jsou s nimi problémy, po dvou letech se nenechá na 
nich číst 
Starosta – deklarují, že mohou být na sluníčku, osobně byl v Bystřici, kde mají desku na chodníku již delší 
dobu a funguje. 
 
Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

9 hlasů pro. Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 1-6/2023 Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení elektronické úřední desky. 
 
 
2. NÁVRH NA ÚPRAVU ROZPOČTU OBCE 

Starosta sdělil, že návrh úpravy rozpočtu obce, upravuje výdaje v souvislosti se stavebními úpravami budovy 
obecního úřadu dle schválených smluv, nabídek a čerpání rozpočtu a výdaje na pořízení elektronické úřední 
desky. Dále se upravují příjmy a výdaje v souvislosti se získanou dotací na vybavení jednotky požární 
ochrany obce a navýšení v oblasti daňových příjmů. Rozpočtové opatření bylo zveřejněno na úřední desce, 
zastupitelé ho obdrželi také. 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. Nikdo se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení              
a přistoupil k hlasování. 

9 hlasů pro. Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 2-6/2023 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4-2023, které upravuje dle 
předloženého návrhu:  
- výdaje na stavební úpravy budovy Obecního úřadu dle schválených smluv a nabídek 
- výdaje na pořízení elektronické úřední desky 
- příjmy a výdaje dle získané dotace z rozpočtu Středočeského kraje z Fondu podpory    
  dobrovolných hasičů a složek IZS 
- příjmy dle skutečného plnění sdílených daňových příjmů.    

 
3. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ SMLOUVY O FINANČNÍ VÝPOMOCI NA PODPORU EKONOMICKÝCH 

AKTIVIT DSO CHOPOS 
Starosta vysvětlil, že ekonomické aktivity provádí CHOPOS také v oblasti autodopravy a stavebních prací. 

V této souvislosti svazek obcí pořídil větší nákladní automobil s nosičem kontejnerů a pětitunové pásové 

rypadlo. Stroje prozatím využívá zejména jako službu k realizaci přípojek v rámci dopojení jednotlivých 

nemovitostí na vodovod CHOPOS. Nákladním automobilem, ale také provádí službu svozu k likvidaci 

bioodpadu, kterou využívá i naše obec. Větší nákladní automobil oproti tomu menšímu dobře zvládá 

nakládku kontejneru s bioodpadem v našem hospodářském dvoru. Do budoucna bude možné nakoupené 

stroje v rámci služeb využívat i v naší obci. Proto jsme již dříve na nákup strojů výpomoc přislíbili. Finanční 

výpomoc je navržena ve výši 150 tisíc Kč. O tuto částku se musí také navýšit výdaje rozpočtu. Návratnost 

výpomoci je 1 rok, jak je uvedeno ve smlouvě. 

 
Zastupitelka Fumferová -  nemá nic proti finanční výpomoci CHOPOSU, ale finanční účast byla již přislíbena 
a dozvídá se to tři dny před zastupitelstvem. Ocenila by, kdyby tyto informace byly poskytovány dříve 
Starosta – ano, půjčku jsme přislíbili, nebylo ale jisté, zda půjčku budou potřebovat. Peníze se vrátí. Pokud 
by šlo o výdaj z rozpočtu, tak byste se o tom dozvěděli. 
Zastupitelka Žáková – to se vrátí do jednoho roku? 



Starosta – do jednoho roku 
Pan Lukáč – jaký je princip půjčování těchto prostředků, musí se rezervovat? Je to pro činnosti pod záštitou 
obce, nebo i pro soukromníky? 
Starosta – v rámci své ekonomické činnosti dělají přípojky pro soukromníky. Až dodělají přípojky, tak budou 
stroje k dispozici. 
Pan Lukáč – ptá se z pozice občana, když bude potřebovat vyhrabat základy, tak jestli si bude moct přes 
obec nebo přímo u Choposu stroje objednat 
Starosta – až dodělají přípojky a budou mít kapacitu 
Pan Lukáč – je na to pořadník, jak dopředu se to musí objednat a přes koho? 
Starosta – jednat budete přímo s Choposem, jako s jinou stavební firmou 
 
Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

9 hlasů pro. Návrh byl schválen 

Usnesení č. 3-6/2023  
Zastupitelstvo obce schvaluje finanční výpomoc na podporu ekonomických aktivit DSO CHOPOS schvaluje 
navýšení výdajů rozpočtu obce o 150 tisíc Kč, pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy. 
 
 
4.  RŮZNÉ  

Zastupitelka Žáková – poděkovala za obdržené informace k rozpočtu a financování, ještě si chce vše 
prostudovat, požádala o zaslání nabídky společnosti Sládek Group, a.s. k výběrovému řízení. Jaký je stav 
žádosti o dotaci? Dotace přislíbena a není rozhodnutí o dotaci? 
Starosta – dotace je schválena, dostali jsme registrační list, který ale kopíruje naši žádost o dotaci tzn. 
13.150.000 Kč a deset milionů dotace. Vysoutěžená cena je s DPH 11.677.000 Kč, dle našeho výpočtu se 
jedná cca o 8.900.000 Kč dotace, ale nemáme rozhodnutí o přidělení dotace, protože jsme v červnu dodávali 
nějaké podklady 
Zastupitelka Žáková – registrační list jsme získali, jako náhradníci dotaci tedy dostaneme na celý projekt. 
Nebo je tam rozdíl mezi přístavbou a zateplením? Protože každá má jinou míru dotační podpory. 
Starosta – uvidíme, až přijde rozhodnutí o přidělení dotace. V registračním listu není nic rozděleno. 
Zastupitelka Žáková – je možné dostat tu žádost o dotaci? 
Starosta – neví, jestli má žádost o dotaci, má ji administrátor 
Zastupitelka Žáková – žádost je možné si vyžádat, zajímá ji jak je to nastavené, jestli je dotace na celý 
projekt nebo jestli se rozdělovala 
Starosta – dotace na celý projekt je pro obec výhodná 
Zastupitelka Žáková – na minulém zasedání se schvalovaly další práce- sjednocení fasády, provedení 
výměny oken v celé komerční části budovy. Když podávaly všechny firmy nabídky, tak to zadání bylo pro 
všechny bez oken a fasády na komerční části budovy? 
Starosta – ano, všechny firmy podávaly nabídky pouze na přístavbu a stavební úpravy budovy 
Zastupitelka Žáková – zda ve firmě, která provádí realizaci přestavby budovy úřadu, pracuje žena starosty 
nebo zda v ní v minulosti pracovala? Je to tak? 
Starosta – pracuje dál 
Zastupitelka Žáková – není to nic špatného, někdy to může usnadnit komunikaci s tou firmou, jen je to 
souhra okolností, že z jedenácti firem vyhrála firma, která je napojena na rodinu starosty. Nic z toho 
nevyvozuje. 
Pan Hruška – zda stavba probíhá podle časového plánu, tak jak má? 
Starosta – určitě se to zpozdilo, řešilo se různorodé podloží pod přístavbou, myslí si, že to doženou 
Zastupitelka Žáková – projekt by měl být hotový do července příštího roku 
Starosta – také je zdržení z důvodu přepojení elektrické energii, bude se budovat nový pilíř. Nevědělo se, 
kdy firma nastoupí, tak je v termínu dokončení rezerva. Ministerstvo pro místní rozvoj přivítalo realizaci 
v letošním roce, protože je dotace z roku loňského. 
Zastupitelka Fumferová – jak to vypadá s vizí nového územního plánu 
Starosta – v září je jednání s architektem a paní Klenorovou, bude možná nové veřejné projednání, více, až 
po jednání 
Zastupitelka Žáková – rozhodla se rezignovat na mandát zastupitele ze zdravotních důvodů, musí omezit 
některou ze svých četných aktivit. Rozhodla se vypustit ze svých aktivit činnost zastupitele, protože čas a 
energii, kterou do toho vkládá ani nabízející zkušenosti, nejsou využity. Byla by ráda, kdyby zastupitelstvo do 
budoucna dokázalo využívat více lidí, kteří dobrovolně nabízejí svoji odbornost. Případů byla celá řada, 
Katka Fumferová je právník, obec její kvalifikaci nevyužívá ani sociální poradenství, které nabízela. Tomáš 



Pechman se hlásil do stavební komise, kde mít architekta by bylo velké plus, také to nebylo využito. Markéta 
Lukáčová rozumí dětským skupinám, hovořilo se o nich několikrát a z jejího pohledu by bylo dobré mít 
dětskou skupinu. Sama má také nějaké zkušenosti z oblasti ekonomiky a evropských fondů. Mrzí ji, že se 
zkušenosti současného vedení obce, které má místní znalost a pracují pro obec srdcem, nespojily s novou 
energií, dalšími zkušenostmi dalších lidí. Je to pro Mrač škoda. Písemnou rezignaci podá v nejbližších 
dnech, ještě před podáním se podívá na nabídku Sládek Group a.s. a na žádost o dotaci. Omluvila se 
občanům, kteří ji dali hlas. Dalším kandidátem, který ji nahradí, je Radek Dvořák, který má velké zkušenosti, 
zná to tady, je rodák, v zastupitelstvu již byl, bude velmi dobrým příspěvkem a novou energií. Na závěr 
popřála vše dobré. 

Zastupitelka Fumferová - poděkovala zastupitelce Žákové za její činnost a za vše co dělala 

 

 
5. ZÁVĚR 

Starosta všem poděkoval za účast a v 19:59 hodin ukončil 6. zasedání zastupitelstva obce. 
Příští zasedání v letošním roce je plánováno na 30. října a 11. prosince.  

 
 
 
                                                                                                               František Zvolský                                                                                  
                                                                                                                  starosta obce                                                                                    
 
 
 


